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Itä-Savon sairaanhoitopiirin kuntayhtymän - Sosterin lausunto valtioneuvoston 

asetusluonnoksesta 11.10.2019 sosiaali- ja terveydenhuollon kehittämishankkeiden 

valtionavustuksista vuosina 2020 - 2023 

  

Asetusluonnoksen 1 §:ssä on lueteltu avustettavat hankkeet. 

Valtionavustuksen myöntämisen yleiset edellytykset ovat asetusluonnoksen 2 §:ssä ja maakunnan 

hankekokonaisuuden avustuksen myöntämisen edellytykset 3 §:ssä. 

  

Itä-Savon sairaanhoitopiirin kuntayhtymä - Sosteri - on moniala kuntayhtymä, joka vastaa alueensa 

erikoissairaanhoidosta, perusterveydenhuollosta ja sosiaalipalveluista, siten kuin 

kuntayhtymävaltuusto ja jäsenkunnat ovat siitä päättäneet. 

  

Asetusluonnoksen 3 §:n 1 momentin mukaan:” Maakuntaperusteisesta aluejaosta voidaan poiketa, 

jos sille on erityinen sosiaali- ja terveyspalvelujen järjestämiseen ja kehittämiseen liittyvä perusteltu 

syy.” 

  

Itä-Savon sairaanhoitopiirin kuntayhtymä esittää lausuntonaan asetusluonnoksesta johdetuin 

perustein seuraavaa: 

  

Monialakuntayhtymänä Sosteri panostaa Tulevaisuuden sosiaali- ja terveyskeskus - ohjelman 

päätavoitteiden toteuttamiseen jo hankitun integraatiokokemuksen pohjalta. Sosterin 

kehittämishanke - ja valtionavustuksen hakemuskohde - on em. ohjelman viiden päätavoitteen 

vieminen konkreettisesti käytäntöön perusteellisemmin kuin mitä niitä on tähän saakka voitu viedä. 

  

Edelleen kuntayhtymä tulee hakemaan valtionavustusta asetusluonnoksen 3 §:n 1 momentin 

mukaisesti maakuntaperusteisesta aluejaosta poikkeavaan sosiaali- ja terveydenhuollon 

kehittämishankkeeseen, jolla se rakentaa yhteistä erikoissairaanhoitoa Pohjois-Savon 

sairaanhoitopiirin kanssa. Sosteri hakee tätä kehittämisavustusta yhdessä Pohjois-Savon kanssa.  

  



Hanke on asetusluonnoksen 1 §:n mukaisesti avustettava hanke, joka tässä tapauksessa on 

kahden kuntayhtymän yhteinen sosiaali- ja terveydenhuollon järjestämistä tukeva alueellisesti ja 

valtakunnallisestikin merkittävä hanke. 

  

Kehittämishanke täyttää kaikki asetusluonnoksen 2 §:n valtionavustuksen myöntämisen 
yleiset edellytykset  (kohdat 1 - 5). 
  
Hanke mahdollistaa myös uuden lainsäädännön myötä sote-integraation kehittämisen, mikä 
tulee vielä vaatimaan lisäselvityksen ja - valmistelun. 
Hanke edistää myös tulevaisuuden sosiaali- ja terveyskeskusohjelman päätavoitteita, joiden  
toteuttamiseen Sosteri sitoutuu omalla kehittämishankkeellaan. 
  
Kuntayhtymän lausunnon liitteenä ovat  Enonkosken, Rantasalmen ja Sulkavan  
kunnanvaltuustojen päätökset sekä Savonlinnan kaupunginvaltuuston päätös kunkin kunnan  
sote valmistelunsuunnasta. Myös kuntayhtymävaltuuston päätös sote-suunnasta on liitetty  
tähän lausuntoon. 
  
  
Itä-Savon sairaanhoitopiirin ky 
Sosteri 
Kuntayhtymäjohtaja 
  
Panu Peitsaro 
  
5.11.2019 
  



Kunnanhallitus § 158 08.10.2019
Kunnanvaltuusto § 23 15.10.2019

Enonkosken kunnan kannanotto Itä-Savon sairaanhoitopiirin sote-alueen
valmistelusuunnasta

142/00.01.02/2019

KH 08.10.2019 § 158

 Perhe- ja peruspalveluministeri Krista Kiu ru sekä kunta- ja
omistajaohjausministeri Sirpa Paatero vierailivat Sosterissa ja
Savonlinnan keskussairaalassa 28.8.2019. Vierailun yhteydessä
käytyjen neuvottelujen jälkeen todettiin, että Itä-Sa von
sairaanhoitopiirin ja Sosterin palvelujen turvaaminen jul ki se na
palveluna on todellinen ja realistinen etenemistie.

Nykyisellään Sosterin voimavarat ovat rajalliset yksin vastata
erikoissairaanhoidosta alueella, joten tarvitaan vahva
yhteistyökumppani laadukkaiden lähi- ja päivystyspalveluiden
turvaamiseksi Savonlinnassa. Lisäksi tarvitaan hyvä kumppani
vaativien sairauksien hoitoon.

 Pohjois-Savon sairaanhoitopiirin ja Itä-Savon sairaanhoitopiiri
Sosterin johtajat esittivät hallituksilleen 17.6.2019 selvityksen
käynnistämisestä siitä, voisivatko Itä-Savon sairaanhoitopiirin
jäsenkunnat liittyä erikoissairaanhoidon osalta Pohjois-Savon
sairaanhoitopiirin jäseniksi.

 Tavoitteena on valtakunnallisen hallitusohjelman mukaisesti
osaltaan parantaa yhteistoiminta-alueen eheyttä ja toiminnan
edellytyksiä palvelurakennetta kehittäen. Sairaanhoitopiirit
korostavat, että tämän nyt aloitteena olevan esityksen toivotaan
avaavan mahdollisuuksia myös laajemmalle keskustelulle Kuopion
yliopistollisen sairaalan (KYS) erityisvastuualueella.

 Kuntayhtymähallitus päätti käynnistää selvityshankkeen siitä,
voisivatko Itä-Savon sairaanhoitopiirin jäsenkunnat liittyä
erikoissairaanhoidon osalta Pohjois-Savon sairaanhoitopiirin
jäseniksi. Esitys ei tässä yhteydessä käsittele Sosterin
perusterveydenhuollon ja sosiaalipalvelujen järjestämistä.

 Selvitys valmistuu syyskuun 2019 loppuun mennessä ja se
esitellään kummankin sairaanhoitopiirin hallitukselle ja valtuustojen
puheenjohtajistolle 1.10.2019. Kyseessä olisi tässä muodossaan
molemmissa piireissä kuntien välisen perussopimuksen muutos.



 Suuntautumispäätös on alueen ja sen kuntien päätösvallassa oleva
asia. Päätös kuitenkin tarvitaan edellä esille tulleessa aikataulussa
nyt tulevaan sote-uudistukseen liittyen. Kunnan kanta tahdosta
kuulua Pohjois-Savon sote-alueeseen ja sen valmisteluun alusta
alkaen ilmoitetaan ministeriölle, jotta sote-valmistelun suunta on
selvä. Tällöin valmistelut voidaan tehdä yhteistyössä sen tahon
kanssa, johon suuntautuminen on päätetty.

 Suuntautumiskanta tarvitaan jäsenkunnilta. Asiasta on keskusteltu
kuntakäyntien yhteydessä ja pidetty tarpeellisena
kuntayhtymähallituksen taholta tulevaa pyyntöä käsitellä asia
kunnassa. Savonlinnalta kannanotto on pyydetty ministeriökäynnin
yhteydessä.

 Itä-Savon sairaanhoitopiirin kuntayhtymähallitus on 24.9.2019 § 98
kokouksessaan päättänyt pyytää Enonkosken, Rantasalmen ja
Sulkavan kannanoton kuntayhtymän sote-valmistelun suunnasta.
Päätöksessä pyydetään myös huomioimaan, että
erikoissairaanhoidon päivystys ja riittävä päiväaikainen toiminta
voidaan turvata Savonlinnan keskussairaalassa.

 Valmistelija kunnanjohtaja Minna Laurio, puh. 044 3453012, s-posti:
minna.laurio(at)enonkoski.fi

Kunnanjohtajan päätösehdotus:
 Kunnanhallitus päättää esittää kunnanvaltuustolle, että:
 1. Kunnanvaltuusto valtuuttaa Itä-Savon sairaanhoitopiirin jatkamaan

valmistelua julkisen erikoissairaanhoidon järjestämiseksi
Pohjois-Savon sairaanhoitopiirin kanssa huomioiden tuleva
sote-uudistus.

 2. Kunnanvaltuusto toteaa, että erikoissairaanhoidon päivystys ja
riittävä päiväaikainen toiminta tulee turvata hallitusohjelman
mukaisilla erillispäätöksillä (keskittämisasetus ja siihen liittyvät
toimenpiteet).

 3. Kunnanvaltuusto päättää, että Pohjois-Savon suunta on
Enonkosken kunnan tahtotila palvelujen julkiseksi järjestämiseksi ja
myöhemmin myös mahdollista maakuntasotea valmisteltaessa.

 4. Kunnanvaltuusto velvoittaa Itä-Savon sairaanhoitopiiriä
huolehtimaan myös sosiaalitoimen ja perusterveydenhuollon
palvelujen turvaamisen ja kehittämisen tulevan erikoissairaanhoidon
järjestämisen valmistelussa.

Päätös:  Esitys hyväksyttiin.

KV § 23

Päätös:  Esitys hyväksyttiin.



á



RANTASALMEN KUNTA OTE PÖYTÄKIRJASTA

Kunnanhallitus § 200 07.10.2019
Kunnanvaltuusto § 55 17.10.2019

RANTASALMEN KUNNAN KANNANOTTO ITÄ-SAVON SAIRAANHOITOPIIRIN
SOTE-ALUEEN SUUNNASTA

211/00.01/2019

KHALL § 200 (Valmistelija kunnanjohtaja Kristiina Järvenpää, puh. 040 – 501 9831)

 Itä-Savon sairaanhoitopiirin kuntayhtymän - Sosterin kun ta yh ty mä hal-
li tus pyytää kirjeellään 24.9.2019 Enonkosken, Rantasalmen ja Sul ka-
van kunnan kannanoton sote-valmistelun suunnasta.

 Päätöksessä pyydetään myös huomioimaan, että erikoissairaanhoidon
päi vys tys ja riittävä päiväaikainen toiminta voidaan turvata Sa von lin-
nan keskussairaalassa.

 Kunnanvaltuuston lausunto pyydetään toimittamaan sai raan hoi to pii ril-
le 31.10.2019 mennessä.

Tausta

 Itä-Savon sairaanhoitopiirin kuntayhtymä kuntayhtymähallitus
24.9.2019 § 98

 ”Keskiviikkona 28.8.2019 perhe- ja peruspalveluministeri Krista Kiu-
ru sekä kunta- ja omistajaohjausministeri Sirpa Paatero vierailivat
Sos te ris sa ja Savonlinnan keskussairaalassa.

 Vierailun yhteydessä käytyjen neuvottelujen jälkeen todettiin, että
Itä-Sa von sairaanhoitopiirin – Sosterin palvelujen turvaaminen jul ki-
se na palveluna on todellinen ja realistinen etenemistie.

 Neuvottelun perusteella tämän suunnan eteenpäin vieminen edellyttää
alu eel ta kannanottoa kahden kuukauden kuluessa (lokakuun loppuun
men nes sä) siitä, minkä alueen sote-valmistelussa halutaan olla mu ka-
na.

 Nykyisellään Sosterin voimavarat ovat rajalliset yksin vastata eri kois-
sai raan hoi dos ta alueella ja siksi tarvitaan vahva yhteistyökumppani
laa duk kai den lähi- ja päivystyspalveluiden turvaamiseksi Sa von lin-
nas sa. Lisäksi tarvitaan hyvä kumppani vaativien sairauksien hoitoon.



RANTASALMEN KUNTA OTE PÖYTÄKIRJASTA

Kunnanhallitus § 200 07.10.2019
Kunnanvaltuusto § 55 17.10.2019

 Pohjois-Savon sairaanhoitopiirin ja Itä-Savon sairaanhoitopiiri Sos te-
rin johtajat esittivät hallituksilleen 17.6.2019 selvityksen käyn nis tä-
mis tä siitä, voisivatko Itä-Savon sairaanhoitopiirin jäsenkunnat liittyä
eri kois sai raan hoi don osalta Pohjois-Savon sairaanhoitopiirin jä se nik-
si.

 Tavoitteena on valtakunnallisen hallitusohjelman mukaisesti osaltaan
pa ran taa yhteistoiminta-alueen eheyttä ja toiminnan edellytyksiä pal-
ve lu ra ken net ta kehittäen. Sairaanhoitopiirit korostavat, että tämän nyt
aloit tee na olevan esityksen toivotaan avaavan mahdollisuuksia myös
laa jem mal le keskustelulle Kuopion yliopistollisen sairaalan (KYS)
eri tyis vas tuu alu eel la.

 Kuntayhtymähallitus päätti käynnistää selvityshankkeen siitä, voi si-
vat ko Itä-Savon sairaanhoitopiirin jäsenkunnat liittyä eri kois sai raan-
hoi don osalta Pohjois-Savon sairaanhoitopiirin jäseniksi. Esitys ei täs-
sä yhteydessä käsittele Sosterin perusterveydenhuollon ja so si aa li pal-
ve lu jen järjestämistä.

 Selvitys valmistuu syyskuun 2019 loppuun mennessä ja se esitellään
kum man kin sairaanhoitopiirin hallitukselle ja valtuustojen pu heen joh-
ta jis tol le 1.10.2019. Kyseessä olisi tässä muodossaan molemmissa pii-
reis sä kuntien välisen perussopimuksen muutos.

 Suuntautumispäätös on alueen ja sen kuntien päätösvallassa oleva
asia.

 Päätös kuitenkin tarvitaan edellä esille tulleessa aikataulussa nyt tu le-
vaan sote-uudistukseen liittyen. Kunnan kanta tahdosta kuulua Poh-
jois-Sa von sote-alueeseen ja sen valmisteluun alusta alkaen il moi te-
taan ministeriölle, jotta sote-valmistelun suunta on selvä. Tällöin val-
mis te lut voidaan tehdä yhteistyössä sen tahon kanssa, johon suun tau-
tu mi nen on päätetty.

 Suuntautumiskanta siis tarvitaan jäsenkunnilta. Asiasta on keskusteltu
kun ta käyn tien yhteydessä ja pidetty tarpeellisena kun ta yh ty mä hal li-
tuk sen taholta tulevaa pyyntöä käsitellä asia kunnassa. Savonlinnalta
kan nan ot to on pyydetty ministeriökäynnin yhteydessä.”

Perustelut

 Rantasalmen kunnan näkökulmasta on tärkeää, että seudullisesti voi-
daan turvata paras mahdollinen hoito ja riittävät palvelut asukkaille.



RANTASALMEN KUNTA OTE PÖYTÄKIRJASTA

Kunnanhallitus § 200 07.10.2019
Kunnanvaltuusto § 55 17.10.2019

 Eri kois sai raan hoi don päivystyksen säilyminen ja riittävä päi vä ai kai-
nen toiminta tulee myös turvata hallitusohjelman mukaisilla eril lis pää-
tök sil lä.

 Etelä-Savon maakunnassa on ollut haasteellista ratkaista työnjako
kah den keskussairaalan välillä. Jos Itä-Savon sairaanhoitopiirin alu-
eel ta häviää suuri määrä erikoissairaanhoidon palveluita, se vaikuttaa
ko ko alueella hoidon saatavuuteen ja alueen elinvoimaan. Työ paik ko-
jen menetys sekä välittömästi, että välillisesti on suuri.

 Suomessa toimii viisi yliopistollista keskussairaalaa, joista yksi si jait-
see Kuopiossa. Sosterilla olisi yliopistokeskussairaalan osana pa rem-
mat mahdollisuudet turvata paras mahdollinen hoito potilaille. Jo nyt
Sa von lin na ostaa runsaasti palveluja Kuopion yliopistolliselta sai raa-
lal ta. Savonlinnan ja Kuopion yhteistyöstä sairaanhoidossa on vuo si-
kym men ten kokemus. Tässä vaiheessa on kysymys nimenomaan ns.
maa kun ta-so ten valmistelusta ja jos sairaanhoitopiirin vaihtaminen tu-
lee jossain vaiheessa ajankohtaiseksi, se tullaan päättämään erikseen.

Kunnanjohtaja:  Kunnanhallitus päättää esittää kunnanvaltuustolle, että Rantasalmen
kun ta esittää lausuntonaan Itä-Savon sairaanhoitopiirille, että

1. tämä voi jatkaa valmistelua erikoissairaanhoidon ja tarvittaessa
pe rus ter vey den huol lon ja sosiaalipalvelujen järjestämisestä Poh-
jois-Sa von sairaanhoitopiirin kuntayhtymän kanssa ja

2. Rantasalmen kunta haluaa olla mukana valmistelemassa tulevaa
maa kun ta-so tea Pohjois-Savon suuntaan sekä

3. erikoissairaanhoidon päivystys ja riittävä päiväaikainen toiminta
tu lee turvata hallitusohjelman mukaisilla erillispäätöksillä (kes-
kit tä mis ase tus ja siihen liittyvät toimenpiteet, hallitusohjelma s.
149).

Päätös:  Kunnanhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.

  _______

KVALT § 55 

Ehdotus:  Kunnanvaltuusto hyväksyy, että Rantasalmen kunta esittää lau sun to-
naan Itä-Savon sairaanhoitopiirille, että

1. tämä voi jatkaa valmistelua erikoissairaanhoidon ja tarvittaessa
pe rus ter vey den huol lon ja sosiaalipalvelujen järjestämisestä Poh-
jois-Sa von sairaanhoitopiirin kuntayhtymän kanssa ja



RANTASALMEN KUNTA OTE PÖYTÄKIRJASTA

Kunnanhallitus § 200 07.10.2019
Kunnanvaltuusto § 55 17.10.2019

2. Rantasalmen kunta haluaa olla mukana valmistelemassa tulevaa
maa kun ta-so tea Pohjois-Savon suuntaan sekä

3. erikoissairaanhoidon päivystys ja riittävä päiväaikainen toiminta
tu lee turvata hallitusohjelman mukaisilla erillispäätöksillä (kes-
kit tä mis ase tus ja siihen liittyvät toimenpiteet, hallitusohjelma s.
149).

Päätös:  Kunnanvaltuusto hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.

 _______

 Otteen oikeaksi todistaa Rantasalmella 28.10.2019

 RIITTA TOLVANEN
 Riitta Tolvanen
 hallintosihteeri



SAVONLINNAN KAUPUNKI OTE PÖYTÄKIRJASTA

Kaupunginhallitus § 416 22.10.2019
Kaupunginvaltuusto § 110 28.10.2019

Savonlinnan kaupungin kannanotto Itä-Savon sairaanhoitopiirin sote-alueen
valmistelusuunnasta

470/00.000/2019

KH § 416

Selostus:  Kaupunginhallituksen ja valtuuston puheenjohtajisto sekä
kaupunginjohtaja ja Sosterin johto ovat käyneet neuvottelemassa
peruspalveluministeri Krista Kiurun kanssa 13.9.2019.

  Kaupunginhallitus käsitteli 23.9.2019 kokouksessa ajankohtaisten
asioiden kohdalla Sote-alueeseen liittyvät neuvottelu- ja
valmisteluajankohdat. Tuolloin kaupunginhallitus sopi
valmisteluajankohdat: 2.10.2019 neuvottelu KYS-johdon kanssa,
johon osallistuvat kaupunginjohtaja ja valtuuston ja
kaupunginhallituksen puheenjohtajat, 7.10.2019 info-tilaisuus
Deloitten selvityksestä kaupunginhallitukselle, valtuuston
puheenjohtajistolle ja valtuustoryhmien puheenjohtajille, 14.10.2019
kaupunginhallituksessa luonnos kannanotosta ja 22.10.2019
kaupunginhallituksen esitys. Deloitten selvitys on saatu kaupungin
käyttöön 7.10.2019, liite A

  Kaupunginjohtaja sekä kaupunginhallituksen puheenjohtaja Kirsi
Torikka ja kaupunginhallituksen varapuheenjohtaja  Eija Stenberg
ovat käyneet neuvottelut 2.10.2019 KYS:n ja Sosterin kanssa,
neuvottelumuistio on liitteenä B. 7.10.2019 on luottamushenkilöille
esitelty PSSHP ja Sosterin liittymisselvityksen loppuraportti, raportti
ja muistio on liitteenä C.

  Kaupunginhallitus käsitteli asiaa 8.10.2019 § 378 ja päätti, että
kaupunginhallitus jatkaa asian käsittelyä 22.10.2019 klo 18.00
kaupunginhallituksen kokouksessa.

  Kaupungin asukkailla on mahdollisuus antaa kannanottoja ja
lausuntoja 22.10.2019 mennessä Savonlinnan kaupungin
sote-alueen suunnasta. Valmisteluhetkellä on kuntalaiskyselyyn
tullut n. 180 vastausta. Vastausajan päättymisen jälkeen liitetään
yhteenveto vastauksista valmistelumateriaaliin.

  Etelä-Karjalan maakuntajakoselvittäjä on käynyt keskustelemassa
Saimaan maakuntakysymyksestä 15.10.2019.

  Sosteri ja Essote eivät ole päässeet sopimukseen työnjakomallista,
jolla turvattaisiin erikoissairaanhoidon työjako siten, että
Savonlinnassa säilyisi  päivystyssairaala, jossa säilyy
ympärivuorokautinen nukutuksissa tapahtuva leikkaustoiminta.
Mikkelin kaupunki on esittänyt Savonlinnan kaupungille 18.10.2019
neuvottelupyynnön.



SAVONLINNAN KAUPUNKI OTE PÖYTÄKIRJASTA

Kaupunginhallitus § 416 22.10.2019
Kaupunginvaltuusto § 110 28.10.2019

  Itä-Savon sairaanhoitopiirin ky:n valtuusto on päättänyt asiasta
10.10.2019. Kuntayhtymän valtuusto on päättänyt, että Sosteri
valmistelee erikoissairaanhoidon yhdistämistä ja myöhemmin
mahdollista maakunta-sotea vain yhteen suuntaan eli
Pohjois-Savon suuntaan. Sairaanhoitopiirin valtuuston pöytäkirja on
liitteenä D.

  Tällä aikataululla ei ole pystytty valmistelemaan perusteellista
vertailua Etelä-Savon sairaanhoitopiirin ja Pohjois-Savon
sairaanhoitopiirin välillä, eikä sitä ole myöskään saatu Sosterilta.
Saatujen tietojen mukaan on laadittu seuraavat vertailut:

  - Etelä-Savon ja Pohjois-Savon sairaanhoitopiirien sosiaali- ja
terveydenhuollon tarvevakioidut menot ovat yhtä suuret, liite E 

  Etelä-Savon sairaanhoitopiirin sosiaali- ja terveydenhuollon
tarvevakioidut menot vuodelta 2017 ovat 3606 €/asukas ja
Pohjois-Savon  3550 €/asukas. Vuoden 2018 sosiaali- ja
terveydenhuollon tarvevakioidut menot eivät ole vielä käytettävissä.

  - Itä-Savon sairaanhoitopiirin sosiaali- ja terveydenhuollon menot
ovat asukaslukuun suhteutettuna noin 20 000 000 euroa
suuremmat kuin Pohjois- tai Etelä-Savon sairaanhoitopiireissä.

  Sosterin laatiman kustannusvertailun mukaan erikoissairaanhoidon
kustannus Pohjois-Savon sairaanhoitopiirissä on 1440 € per
asukas, Itä-Savon sairaanhoitopiirissä 1721 € per asukas ja
Etelä-Savon sairaanhoitopiirissä 1467 € per asukas.
Perusterveydenhuollon osalta kustannukset Pohjois-Savon
sairaanhoitopiirissä on 722 € per asukas, Itä-Savon
sairaanhoitopiirissä 722 € per asukas ja Etelä-Savon
sairaanhoitopiirissä 676 € per asukas. Sosiaalitoimen kustannukset
ovat Pohjois-Savon sairaanhoitopiirissä 2027 € per henkilö.
Itä-Savon sairaanhoitopiirissä 2250 € per henkilö. Etelä-Savon
sairaanhoitopiirissä 2330 e per henkilö. Sosterin kustannusvertailu
perustuu kuntaliiton vuoden 2018 tilastotietoihin on liitteenä F

  - KYS-yhteistyö parantaa koulutus- ja tutkimustoiminnan avulla
mahdollisuuksia saada erikoislääkäreitä Savonlinnaan.

  -Hoitoketjujen kannalta on suoraviivaisempaa Savonlinna-Kuopio
sairaaloiden yhteistyö kuin se, että potilaat ohjautuisivat ainakin
osittain Mikkelin kautta Kuopioon.

  - Sote-menojen kantokykyä ajatellen Pohjois-Savon väestöpohja on
selvästi Etelä-Savoa suurempi

  - Etelä-Savon ja Pohjois-Savon sairaanhoitopiireistä saatujen
invesointi tietojen pohjalta voidaan todeta, että investoinnit ajalla
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2019-2020 per asukas on Pohjois-Savon sairaanhoitopiirissä 434 €
per asukas ja Etelä-Savon sairaanhoitopiirissä 628 € per asukas.
Investointitiedot liitteenä G

  Tässä vaiheessa Savonlinna ottaa kantaa vain suuntautumisesta
sote-maakunta-alueeseen. Savonlinna jatkaa Etelä-Savon
maakuntaliiton jäsenenä. Nykyinen Etelä-Savon maakunta on ollut
Savonlinnalle hyvä ratkaisu kehittämisalueena, koska maakunnan
kehittämisohjelmissa on hyvin tunnistettu Savonlinnan vahvuudet ja
mahdollisuudet sekä näitä vahvistavat toimenpiteet. Etelä-Savon
EU-hankerahoituspohja on korkealla tasolla ja Savonlinna on
pystynyt erinomaisen hyvin saamaan kehittämishankkeilleen
EU-rahoitusta. Tällä hetkellä EU-rahoitushankekanta on
ennätyksellisen suuri. Savonlinna on kuluvalla ENI-ohjelmakaudella
Kaakkois-Suomi - Pietari - Leningrad-Oblast ENI-
ohjelmarahoitusalueen osalta korkeammalla rahoitustasolla kuin
Pohjois-Savon ja Pohjois-Karjalan ohjelma-alue.

  Aluekehittämisen kannalta keskeistä on maakuntaohjelma.
Savonlinnan liittyminen Pohjois-Savon maakuntaan edellyttäisi
Savonlinnan kehittämisen tarpeiden ja hyödynnettävien
vahvuuksien huomioimista Pohjois-Savon maakuntaohjelmassa ja
maakuntasuunnitelmassa, koska maakuntaohjelma on keskeinen
ohjaava asiakirja EAKR-rahoituksen kohdentamisessa.

  Etelä-Savon maakuntaohjelma huomioi Savonlinnan, koska
Savonlinna on ollut mukana valmistelemassa ja toteuttamassa
maakuntaohjelmaa maakuntaliiton jäsenenä. Pohjois-Savon
voimassa oleva maakuntaohjelma on vuosille 2018 – 2021, ja
maakuntasuunnitelma ulottuu vuoteen 2040. Maakunnan
vaihtaminen edellyttäisi Savonlinnan tarpeiden huomioimista
maakunnan kehittämisen kannalta keskeisissä
maakuntaohjelmassa ja -suunnitelmassa. 

  Kuluvalla ohjelmakaudella ajalla 2014 – 2019 Savonlinnan seudulle
myönnetty Eakr, ESR ja valtion rahoitusta yhteensä 67 300 000 €,
josta on käytetty 44 000 000 €.

  Työ- ja elinkeinoministeriö on käynnistänyt syksyllä 2018 tulevan
EU:n ohjelmakauden 2021-2027 valmistelun. EU:n alue- ja
rakennepolitiikan kansallisen ohjelmatyön valmistelussa
määritellään EU:n asetusten perusteella Suomen tarpeisiin
vastaava strateginen tavoitekokonaisuus, tuettava toiminta ja
hallinnon menettelyt.

  Etelä-Savo kuuluu Kaakkois-Suomi – Venäjä CBC 2014–2020
ohjelman ydinalueeseen. Pohjois-Savo on ohjelman liitännäisalue.
Ydinalue on edustettuna ohjelman seuranta komiteassa, jossa
tehdään ohjelman rahoituspäätökset. Liitännäisalueilla ei ole
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edustusta seurantakomiteassa ole. Tästä syystä pääosa ohjelman
rahoituksesta kohdentuu ohjelman ydinalueille. Ohjelman
rahoituskehys on noin 77,5 miljoonaa euroa, josta Euroopan Unioni
kattaa noin puolet ja toisesta puolesta vastaavat yhtä suurin
osuuksin Suomen ja Venäjän valtiot.

  - 2014 – 2019 Savonlinnan seudulle myönnetty Eakr, ESR ja valtion
rahoitus yhteensä 67 300 000 €, josta käytetty 44 000 000 €

  Ammattikorkeakouluyhteistyö on sujunut hyvin nykyisen
maakuntajaon puitteissa. Savonlinnan kampuksella oleviin
kehittämis- ja investointihankkeisiin on saatu erinomaisen hyvin
maakunnan ja ENI-ohjelman kehittämisrahaa. Lisäksi työnjaosta on
pystytty sopimaan hyvin ammattikorkeakoulun sisällä mm.
Savonlinna on saanut biotuotekniikan insinöörikoulutuksen
luovuttaessaan Mikkelille matkailualan koulutuksen.
Ammattikorkeakoulu on erittäin hyvä yhteistyökumppani
OKL-kompensaatioissa, koska ammattikorkeakoulu oli valmis
tekemään esityksen 150 uudesta aloituspaikasta. Opiskelijamäärä
ammattikorkeakoulussa tulee kasvamaan 700 opiskelijasta n. 1500
opiskelijaan. Lisäksi kaupunki on siirtänyt elinkeinoelämän
tutkimus- ja kehittämistoiminnot pääosin ammattikorkeakoululle.

  Kaupunki ja elinkeinoelämä ovat yhteistyössä ammattikorkeakoulun
kanssa käynnistäneet ammattikorkeakoulutasoisen
sähköinsinöörikoulutuksen Savonlinnassa.

  Toiminnallista yhteyttä Pohjois-Savoon on merkittävästi heikentänyt
Itä-Suomen yliopiston lakkautettua Savonlinnan
yliopistokampuksen.

  Maakuntajakoon liittyy myös maakuntamuseon sijainti, Etelä-Savon
pelastulaitoksen toiminta sekä vaalipiirijako.

  Ainoaksi varmaksi keinoksi turvata Savonlinnan keskussairaalan
asema ympärivuorokautisena leikkaavana päivystyssairaalana jää
asian kirjaaminen terveydenhuoltolakiin. Asiasta on jatkettava
neuvotteluja ja edunvalvontaa maan hallituksen suuntaan.

  (Valmistelu: hallintojohtaja-kaupunginlakimies Aki Rasimus, puh
044 4174041, elinkeinoasiamies Juha Turtiainen, puh 044 571
5853)

Kaupunginjohtajan esitys:
  Päätösesitys annetaan kokouksessa

  Kaupunginjohtaja teki seuraavan päätösesityksen:
Kaupunginhallitus jatkaa neuvotteluja Mikkelin kaupungin kanssa
23.10.2019 klo 12 ja tekee asiasta päätöksen neuvottelun jälkeen
kaupunginhallituksen jatkokokouksessa 23.10.2019 klo 20.00.
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  Eija Stenberg teki esittelijän esityksestä poikkeavan Aila Makkosen
ja Olli-Pekka Kristianssonin kannattaman esityksen:

  "Kaupunginhallitus esittää Savonlinnan kaupunginvaltuustolle
päätettäväksi seuraavat asiat sote suuntaumiseen liittyen.

  Kaupunginvaltuusto päättää, että

  1.     Itä-Savon sairaanhoitopiiri  voi jatkaa valmistelua
erikoissairaanhoidon, sekä jatkossa myös perusterveydenhuollon ja
sosiaalipalveluiden turvaamiseksi ja kehittämiseksi Pohjois-Savon
sairaanhoitopiirin kanssa.

  2.     Se esittää sosiaali- ja terveysministeriölle Savonlinnan
kaupungin osallistumisesta Pohjois-Savon sote valmisteluun.

  3.     Savonlinnan kaupunki on yhdessä alueen kuntien ja Itä-Savon
sairaanhoitopiirin kanssa valmistelemassa tulevaa maakuntasotea
Pohjois-Savoon.

  4.     Savonlinnan keskussairaalassa tulee jatkossa turvata
asetusmuutoksella ja hallitusohjelman mukaisilla erillispäätöksillä
erikoissairaanhoidon päivystys, sekä riittävä päiväaikainen toiminta.
(Keskittämisasetus ja siihen liittyvät toimenpiteet, hallitusohjelman
sivu 149.)"

  Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kaupunginjohtajan
esityksestä poikkeava kannatettu esitys, oli asiassa suoritettava
äänestys.

   Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä kaupunginjohtajan
esityksen puolesta annettiin 4 jaa -ääntä (Kukkonen Juha, Piironen
Eero, Suomalainen Tuukka, Torikka Kirsi) ja Eija Stenbergin
esityksen puolesta 5 ei -ääntä (Kosonen Lauri, Kristiansson
Olli-Pekka, Puputti Seija, Makkonen Aila, Stenberg Eija )

 Päätös:  Puheenjohtaja totesi kaupunginhallituksen hyväksyneen Eija
Stenbergin esityksen.

Toimenpiteet: Kaupunginvaltuusto

  Eija Stenberg poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn jälkeen
klo 19.53.

KH § 416

Selostus:  Kaupunginhallituksen ja valtuuston puheenjohtajisto sekä
kaupunginjohtaja ja Sosterin johto ovat käyneet neuvottelemassa
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peruspalveluministeri Krista Kiurun kanssa 13.9.2019.
  Kaupunginhallitus käsitteli 23.9.2019 kokouksessa ajankohtaisten

asioiden kohdalla Sote-alueeseen liittyvät neuvottelu- ja
valmisteluajankohdat. Tuolloin kaupunginhallitus sopi
valmisteluajankohdat: 2.10.2019 neuvottelu KYS-johdon kanssa,
johon osallistuvat kaupunginjohtaja ja valtuuston ja
kaupunginhallituksen puheenjohtajat, 7.10.2019 info-tilaisuus
Deloitten selvityksestä kaupunginhallitukselle, valtuuston
puheenjohtajistolle ja valtuustoryhmien puheenjohtajille, 14.10.2019
kaupunginhallituksessa luonnos kannanotosta ja 22.10.2019
kaupunginhallituksen esitys. Deloitten selvitys on saatu kaupungin
käyttöön 7.10.2019, liite A

  Kaupunginjohtaja sekä kaupunginhallituksen puheenjohtaja Kirsi
Torikka ja kaupunginhallituksen varapuheenjohtaja  Eija Stenberg
ovat käyneet neuvottelut 2.10.2019 KYS:n ja Sosterin kanssa,
neuvottelumuistio on liitteenä B. 7.10.2019 on luottamushenkilöille
esitelty PSSHP ja Sosterin liittymisselvityksen loppuraportti, raportti
ja muistio on liitteenä C.

  Kaupunginhallitus käsitteli asiaa 8.10.2019 § 378 ja päätti, että
kaupunginhallitus jatkaa asian käsittelyä 22.10.2019 klo 18.00
kaupunginhallituksen kokouksessa.

  Kaupungin asukkailla on mahdollisuus antaa kannanottoja ja
lausuntoja 22.10.2019 mennessä Savonlinnan kaupungin
sote-alueen suunnasta. Valmisteluhetkellä on kuntalaiskyselyyn
tullut n. 180 vastausta. Vastausajan päättymisen jälkeen liitetään
yhteenveto vastauksista valmistelumateriaaliin.

  Etelä-Karjalan maakuntajakoselvittäjä on käynyt keskustelemassa
Saimaan maakuntakysymyksestä 15.10.2019.

  Sosteri ja Essote eivät ole päässeet sopimukseen työnjakomallista,
jolla turvattaisiin erikoissairaanhoidon työjako siten, että
Savonlinnassa säilyisi  päivystyssairaala, jossa säilyy
ympärivuorokautinen nukutuksissa tapahtuva leikkaustoiminta.
Mikkelin kaupunki on esittänyt Savonlinnan kaupungille 18.10.2019
neuvottelupyynnön.

  Itä-Savon sairaanhoitopiirin ky:n valtuusto on päättänyt asiasta
10.10.2019. Kuntayhtymän valtuusto on päättänyt, että Sosteri
valmistelee erikoissairaanhoidon yhdistämistä ja myöhemmin
mahdollista maakunta-sotea vain yhteen suuntaan eli
Pohjois-Savon suuntaan. Sairaanhoitopiirin valtuuston pöytäkirja on
liitteenä D.

  Tällä aikataululla ei ole pystytty valmistelemaan perusteellista
vertailua Etelä-Savon sairaanhoitopiirin ja Pohjois-Savon
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sairaanhoitopiirin välillä, eikä sitä ole myöskään saatu Sosterilta.
Saatujen tietojen mukaan on laadittu seuraavat vertailut:

  - Etelä-Savon ja Pohjois-Savon sairaanhoitopiirien sosiaali- ja
terveydenhuollon tarvevakioidut menot ovat yhtä suuret, liite E 

  Etelä-Savon sairaanhoitopiirin sosiaali- ja terveydenhuollon
tarvevakioidut menot vuodelta 2017 ovat 3606 €/asukas ja
Pohjois-Savon  3550 €/asukas. Vuoden 2018 sosiaali- ja
terveydenhuollon tarvevakioidut menot eivät ole vielä käytettävissä.

  - Itä-Savon sairaanhoitopiirin sosiaali- ja terveydenhuollon menot
ovat asukaslukuun suhteutettuna noin 20 000 000 euroa
suuremmat kuin Pohjois- tai Etelä-Savon sairaanhoitopiireissä.

  Sosterin laatiman kustannusvertailun mukaan erikoissairaanhoidon
kustannus Pohjois-Savon sairaanhoitopiirissä on 1440 € per
asukas, Itä-Savon sairaanhoitopiirissä 1721 € per asukas ja
Etelä-Savon sairaanhoitopiirissä 1467 € per asukas.
Perusterveydenhuollon osalta kustannukset Pohjois-Savon
sairaanhoitopiirissä on 722 € per asukas, Itä-Savon
sairaanhoitopiirissä 722 € per asukas ja Etelä-Savon
sairaanhoitopiirissä 676 € per asukas. Sosiaalitoimen kustannukset
ovat Pohjois-Savon sairaanhoitopiirissä 2027 € per henkilö.
Itä-Savon sairaanhoitopiirissä 2250 € per henkilö. Etelä-Savon
sairaanhoitopiirissä 2330 e per henkilö. Sosterin kustannusvertailu
perustuu kuntaliiton vuoden 2018 tilastotietoihin on liitteenä F

  - KYS-yhteistyö parantaa koulutus- ja tutkimustoiminnan avulla
mahdollisuuksia saada erikoislääkäreitä Savonlinnaan.

  -Hoitoketjujen kannalta on suoraviivaisempaa Savonlinna-Kuopio
sairaaloiden yhteistyö kuin se, että potilaat ohjautuisivat ainakin
osittain Mikkelin kautta Kuopioon.

  - Sote-menojen kantokykyä ajatellen Pohjois-Savon väestöpohja on
selvästi Etelä-Savoa suurempi

  - Etelä-Savon ja Pohjois-Savon sairaanhoitopiireistä saatujen
invesointi tietojen pohjalta voidaan todeta, että investoinnit ajalla
2019-2020 per asukas on Pohjois-Savon sairaanhoitopiirissä 434 €
per asukas ja Etelä-Savon sairaanhoitopiirissä 628 € per asukas.
Investointitiedot liitteenä G

  Tässä vaiheessa Savonlinna ottaa kantaa vain suuntautumisesta
sote-maakunta-alueeseen. Savonlinna jatkaa Etelä-Savon
maakuntaliiton jäsenenä. Nykyinen Etelä-Savon maakunta on ollut
Savonlinnalle hyvä ratkaisu kehittämisalueena, koska maakunnan
kehittämisohjelmissa on hyvin tunnistettu Savonlinnan vahvuudet ja
mahdollisuudet sekä näitä vahvistavat toimenpiteet. Etelä-Savon
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EU-hankerahoituspohja on korkealla tasolla ja Savonlinna on
pystynyt erinomaisen hyvin saamaan kehittämishankkeilleen
EU-rahoitusta. Tällä hetkellä EU-rahoitushankekanta on
ennätyksellisen suuri. Savonlinna on kuluvalla ENI-ohjelmakaudella
Kaakkois-Suomi - Pietari - Leningrad-Oblast ENI-
ohjelmarahoitusalueen osalta korkeammalla rahoitustasolla kuin
Pohjois-Savon ja Pohjois-Karjalan ohjelma-alue.

  Aluekehittämisen kannalta keskeistä on maakuntaohjelma.
Savonlinnan liittyminen Pohjois-Savon maakuntaan edellyttäisi
Savonlinnan kehittämisen tarpeiden ja hyödynnettävien
vahvuuksien huomioimista Pohjois-Savon maakuntaohjelmassa ja
maakuntasuunnitelmassa, koska maakuntaohjelma on keskeinen
ohjaava asiakirja EAKR-rahoituksen kohdentamisessa.

  Etelä-Savon maakuntaohjelma huomioi Savonlinnan, koska
Savonlinna on ollut mukana valmistelemassa ja toteuttamassa
maakuntaohjelmaa maakuntaliiton jäsenenä. Pohjois-Savon
voimassa oleva maakuntaohjelma on vuosille 2018 – 2021, ja
maakuntasuunnitelma ulottuu vuoteen 2040. Maakunnan
vaihtaminen edellyttäisi Savonlinnan tarpeiden huomioimista
maakunnan kehittämisen kannalta keskeisissä
maakuntaohjelmassa ja -suunnitelmassa. 

  Kuluvalla ohjelmakaudella ajalla 2014 – 2019 Savonlinnan seudulle
myönnetty Eakr, ESR ja valtion rahoitusta yhteensä 67 300 000 €,
josta on käytetty 44 000 000 €.

  Työ- ja elinkeinoministeriö on käynnistänyt syksyllä 2018 tulevan
EU:n ohjelmakauden 2021-2027 valmistelun. EU:n alue- ja
rakennepolitiikan kansallisen ohjelmatyön valmistelussa
määritellään EU:n asetusten perusteella Suomen tarpeisiin
vastaava strateginen tavoitekokonaisuus, tuettava toiminta ja
hallinnon menettelyt.

  Etelä-Savo kuuluu Kaakkois-Suomi – Venäjä CBC 2014–2020
ohjelman ydinalueeseen. Pohjois-Savo on ohjelman liitännäisalue.
Ydinalue on edustettuna ohjelman seuranta komiteassa, jossa
tehdään ohjelman rahoituspäätökset. Liitännäisalueilla ei ole
edustusta seurantakomiteassa ole. Tästä syystä pääosa ohjelman
rahoituksesta kohdentuu ohjelman ydinalueille. Ohjelman
rahoituskehys on noin 77,5 miljoonaa euroa, josta Euroopan Unioni
kattaa noin puolet ja toisesta puolesta vastaavat yhtä suurin
osuuksin Suomen ja Venäjän valtiot.

  - 2014 – 2019 Savonlinnan seudulle myönnetty Eakr, ESR ja valtion
rahoitus yhteensä 67 300 000 €, josta käytetty 44 000 000 €

  Ammattikorkeakouluyhteistyö on sujunut hyvin nykyisen
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maakuntajaon puitteissa. Savonlinnan kampuksella oleviin
kehittämis- ja investointihankkeisiin on saatu erinomaisen hyvin
maakunnan ja ENI-ohjelman kehittämisrahaa. Lisäksi työnjaosta on
pystytty sopimaan hyvin ammattikorkeakoulun sisällä mm.
Savonlinna on saanut biotuotekniikan insinöörikoulutuksen
luovuttaessaan Mikkelille matkailualan koulutuksen.
Ammattikorkeakoulu on erittäin hyvä yhteistyökumppani
OKL-kompensaatioissa, koska ammattikorkeakoulu oli valmis
tekemään esityksen 150 uudesta aloituspaikasta. Opiskelijamäärä
ammattikorkeakoulussa tulee kasvamaan 700 opiskelijasta n. 1500
opiskelijaan. Lisäksi kaupunki on siirtänyt elinkeinoelämän
tutkimus- ja kehittämistoiminnot pääosin ammattikorkeakoululle.

  Kaupunki ja elinkeinoelämä ovat yhteistyössä ammattikorkeakoulun
kanssa käynnistäneet ammattikorkeakoulutasoisen
sähköinsinöörikoulutuksen Savonlinnassa.

  Toiminnallista yhteyttä Pohjois-Savoon on merkittävästi heikentänyt
Itä-Suomen yliopiston lakkautettua Savonlinnan
yliopistokampuksen.

  Maakuntajakoon liittyy myös maakuntamuseon sijainti, Etelä-Savon
pelastulaitoksen toiminta sekä vaalipiirijako.

  Ainoaksi varmaksi keinoksi turvata Savonlinnan keskussairaalan
asema ympärivuorokautisena leikkaavana päivystyssairaalana jää
asian kirjaaminen terveydenhuoltolakiin. Asiasta on jatkettava
neuvotteluja ja edunvalvontaa maan hallituksen suuntaan.

  (Valmistelu: hallintojohtaja-kaupunginlakimies Aki Rasimus, puh
044 4174041, elinkeinoasiamies Juha Turtiainen, puh 044 571
5853)

Kaupunginjohtajan esitys:
  Päätösesitys annetaan kokouksessa

  Kaupunginjohtaja teki seuraavan päätösesityksen:
Kaupunginhallitus jatkaa neuvotteluja Mikkelin kaupungin kanssa
23.10.2019 klo 12 ja tekee asiasta päätöksen neuvottelun jälkeen
kaupunginhallituksen jatkokokouksessa 23.10.2019 klo 20.00.

  Eija Stenberg teki esittelijän esityksestä poikkeavan Aila Makkosen
ja Olli-Pekka Kristianssonin kannattaman esityksen:

  "Kaupunginhallitus esittää Savonlinnan kaupunginvaltuustolle
päätettäväksi seuraavat asiat sote suuntaumiseen liittyen.

  Kaupunginvaltuusto päättää, että

  1.     Itä-Savon sairaanhoitopiiri  voi jatkaa valmistelua
erikoissairaanhoidon, sekä jatkossa myös perusterveydenhuollon ja
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sosiaalipalveluiden turvaamiseksi ja kehittämiseksi Pohjois-Savon
sairaanhoitopiirin kanssa.

  2.     Se esittää sosiaali- ja terveysministeriölle Savonlinnan
kaupungin osallistumisesta Pohjois-Savon sote valmisteluun.

  3.     Savonlinnan kaupunki on yhdessä alueen kuntien ja Itä-Savon
sairaanhoitopiirin kanssa valmistelemassa tulevaa maakuntasotea
Pohjois-Savoon.

  4.     Savonlinnan keskussairaalassa tulee jatkossa turvata
asetusmuutoksella ja hallitusohjelman mukaisilla erillispäätöksillä
erikoissairaanhoidon päivystys, sekä riittävä päiväaikainen toiminta.
(Keskittämisasetus ja siihen liittyvät toimenpiteet, hallitusohjelman
sivu 149.)"

  Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kaupunginjohtajan
esityksestä poikkeava kannatettu esitys, oli asiassa suoritettava
äänestys.

   Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä kaupunginjohtajan
esityksen puolesta annettiin 4 jaa -ääntä (Kukkonen Juha, Piironen
Eero, Suomalainen Tuukka, Torikka Kirsi) ja Eija Stenbergin
esityksen puolesta 5 ei -ääntä (Kosonen Lauri, Kristiansson
Olli-Pekka, Puputti Seija, Makkonen Aila, Stenberg Eija )

 Päätös:  Puheenjohtaja totesi kaupunginhallituksen hyväksyneen Eija
Stenbergin esityksen.

Toimenpiteet: Kaupunginvaltuusto

  Eija Stenberg poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn jälkeen
klo 19.53.

KV § 110

Kaupunginhallituksen esitys:
  Kaupunginvaltuusto päättää, että

  1.     Itä-Savon sairaanhoitopiiri  voi jatkaa valmistelua 
  erikoissairaanhoidon, sekä jatkossa myös perusterveydenhuollon ja
  sosiaalipalveluiden turvaamiseksi ja kehittämiseksi Pohjois-Savon
  sairaanhoitopiirin kanssa.

  2.     Se esittää sosiaali- ja terveysministeriölle Savonlinnan kaupungin
  osallistumisesta Pohjois-Savon sote valmisteluun.

  3.     Savonlinnan kaupunki on yhdessä alueen kuntien ja Itä-Savon



SAVONLINNAN KAUPUNKI OTE PÖYTÄKIRJASTA

Kaupunginhallitus § 416 22.10.2019
Kaupunginvaltuusto § 110 28.10.2019

  sairaanhoitopiirin kanssa valmistelemassa tulevaa maakuntasotea
  Pohjois-Savoon.

  4.     Savonlinnan keskussairaalassa tulee jatkossa turvata 
  asetusmuutoksella ja hallitusohjelman mukaisilla erillispäätöksillä
  erikoissairaanhoidon päivystys, sekä riittävä päiväaikainen toiminta.
  (Keskittämisasetus ja siihen liittyvät toimenpiteet, hallitusohjelman sivu
  149.)"

Käsittely:  Valtuutettu Reima Härkönen esitti Jarkko Wuorisen, Kirsi Torikan ja
Matti-Pekka Parkkisen kannattamana, että kaupunginhallituksen
pohjaesitykseen lisätään:

  "Kesän 2019 ja syksyn 2019 aikana sekä sosiaalidemokraattien
että keskustan Savonlinnan asiaan perehtyneet ministerit ovat eri
tavoin viestittäneet, että ne pitävät nykyisen Savonlinnan
keskussairaalan ja sen toiminnallisen tason säilyttämistä tärkeänä.

  Ainoa keino turvata Savonlinnan, kuten muidenkin nykyisten
keskussairaaloiden nykyisen laajuinen ympärivuorokautinen
erikoissairaanhoidon päivystävä sairaala (ml. anestesiologia,
kirurgia ja sisätaudit), on kirjata kaikki nykyiset keskussairaalat
terveydenhuoltolakiin ja määritellä niiden tehtäväksi edellä mainittu
laajuus. Muussa tapauksessa sairaaloiden laajuuden määrittely jää
mahdollisten tulevien sotealueiden valtuustojen päätöksenteon
varaan, mikä voi tarkoittaa joidenkin sairaaloiden alasajoa.

  Tästä syystä Savonlinnan kaupunki pyytää maan hallitusta ja
eduskuntaa muuttamaan terveydenhuoltolakia edellä mainitulla
tavalla."

  Valtuutettu Jarkko Wuorinen teki kaupunginhallituksen esityksestä
poikkeavan Harri Luukkasen kannattaman esityksen:

  "Kaupunginhallituksen esitykseen lisätään Reima Härkösen
esityksen lisäksi: Antaessaan tukensa sote-valmistelujen
käynnistämiseen Pohjois-Savon suuntaan Savonlinna jatkaa
neuvotteluja eri vaihtoehdoista, kunnes Pohjois-Savosta on saatu
hyväksyntä yhteistyöstä ja valtiovalta on sen vahvistanut."

  Kaupunginvaltuusto piti neuvottelutauon klo 20.00-20.

  Koska käsittelyn aikana oli tehty kaksi kaupunginhallituksen
ehdotuksesta poikkeavaa esitystä, puheenjohtaja totesi, että
asiassa on äänestettävä.

   Puheenjohtaja esitti äänestysjärjestykseksi, että
kaupunginhallituksen päätöksestä poikkeavat esitykset asetetaan
ensin vastakkain ja voittanut ehdotus kaupunginhallituksen esitystä
vastaan.

   Puheenjohtajan äänestysjärjestysesitys hyväksyttiin yksimielisesti.



SAVONLINNAN KAUPUNKI OTE PÖYTÄKIRJASTA

Kaupunginhallitus § 416 22.10.2019
Kaupunginvaltuusto § 110 28.10.2019

   Ensin suoritetussa äänestyksessä Reima Härkösen esityksen
puolesta annettiin 14 jaa-ääntä ja Jarkko Wuorisen esityksen
puolesta 4 ei-ääntä 33 valtuutetun äänestäessä tyhjää.

   Toisessa äänestyksessä kaupunginhallituksen esityksen puolesta
annettiin 36 jaa-ääntä ja Reima Härkösen esityksen puolesta
annettiin 15 ei-ääntä.

Päätös:  Puheenjohtaja totesi kaupunginvaltuuston hyväksyneen
kaupunginhallituksen esityksen.

  Äänestysluettelo liitetään pöytäkirjaan.

 Otteen oikeaksi todistaa

 Savonlinnassa



Kunnanhallitus § 187 17.10.2019
Kunnanvaltuusto § 47 31.10.2019

Sulkavan kunnan kannanotto Itä-Savon sairaanhoitopiirin sote-alueen suunnasta

44/010.015/2019

KHALL § 187

Selostus: Itä-Savon sairaanhoitopiirin kuntayhtymähallitus on kokouksessa
24.9.2019 § 98 päättänyt pyytää Enonkosken, Rantasalmen ja Sul-
ka van kunnan kannanoton kuntayhtymän sote-valmistelun suun nas-
ta. Päätöksessä pyydetään myös huomioimaan, että eri kois sai raan-
hoi don päivystys ja riittävä päiväaikainen toiminta voidaan turvata
Sa von lin nan keskussairaalassa.

Sosterin hallituksen 24.9.2019 § 98 selostusosa:
Keskiviikkona 28.8.2019 perhe- ja peruspalveluministeri Krista Kiuru
se kä kunta- ja omistajaohjausministeri Sirpa Paatero vierailivat Sos-
te ris sa ja Savonlinnan keskussairaalassa. Vierailun yhteydessä käy-
ty jen neuvottelujen jälkeen todettiin, että Itä-Savon sairaanhoitopiirin
- Sosterin palvelujen turvaaminen julkisena palveluna on todellinen
ja realistinen etenemistie. Neuvottelun perusteella tämän suunnan
eteen päin vieminen edellyttää alueelta kannanottoa kahden kuu kau-
den kuluessa (lokakuun loppuun mennessä) siitä, minkä alueen so-
te-val mis te lus sa halutaan olla mukana.

 Nykyisellään Sosterin voimavarat ovat rajalliset yksin vastata eri kois-
sai raan hoi dos ta alueella ja siksi tarvitaan vahva yhteistyökumppani
laa duk kai den lähi- ja päivystyspalveluiden turvaamiseksi Sa von lin-
nas sa.

 Lisäksi tarvitaan hyvä kumppani vaativien sairauksien hoitoon. Poh-
jois-Sa von sairaanhoitopiirin ja Itä-Savon sairaanhoitopiiri Sosterin
joh ta jat esittivät hallituksilleen 17.6.2019 selvityksen käynnistämistä
sii tä, voisivatko Itä-Savon sairaanhoitopiirin jäsenkunnat liittyä eri-
kois sai raan hoi don osalta Pohjois-Savon sairaanhoitopiirin jäseniksi.
Ta voit tee na on valtakunnallisen hallitusohjelman mukaisesti osal taan
parantaa yhteistoiminta-alueen eheyttä ja toiminnan edel ly tyk siä
palvelurakennetta kehittäen. Sairaanhoitopiirit korostavat, että tä män
nyt aloitteena olevan esityksen toivotaan avaavan mah dol li suuk sia
myös laajemmalle keskustelulle Kuopion yliopistollisen sai raa lan
(KYS) erityisvastuualueella.

Kuntayhtymähallitus päätti käynnistää selvityshankkeen siitä, voi si-
vat ko Itä-Savon sairaanhoitopiirin jäsenkunnat liittyä eri kois sai raan-
hoi don osalta Pohjois-Savon sairaanhoitopiirin jäseniksi. Esitys ei
täs sä yhteydessä käsittele Sosterin perusterveydenhuollon ja so si-



aa li pal ve lu jen järjestämistä.  Selvitys valmistuu syyskuun 2019 lop-
puun mennessä ja se esitellään kummankin sairaanhoitopiirin hal li-
tuk sel le ja valtuustojen puheenjohtajistolle 1.10.2019. Kyseessä olisi
täs sä muodossaan molemmissa piireissä kuntien välisen pe rus so pi-
muk sen muutos. Suuntautumispäätös on alueen ja sen kuntien pää-
tös val las sa oleva asia.

Päätös kuitenkin tarvitaan edellä esille tulleessa aikataulussa nyt tu-
le vaan sote-uudistukseen liittyen. Kunnan kanta tahdosta kuulua
Poh jois-Sa von sote-alueeseen ja sen valmisteluun alusta alkaen il-
moi te taan ministeriölle, jotta sote-valmistelun suunta on selvä. Täl-
löin valmistelut voidaan tehdä yhteistyössä sen tahon kanssa, johon
suun tau tu mi nen on päätetty. Suuntautumiskanta siis tarvitaan jä sen-
kun nil ta. Asiasta on keskusteltu kuntakäyntien yhteydessä ja pidetty
tar peel li se na kuntayhtymähallituksen taholta tulevaa pyyntöä kä si tel-
lä asia kunnassa. Savonlinnalta kannanotto on pyydetty mi nis te riö-
käyn nin yhteydessä.

Perustelut:
 Pääministeri Antti Rinteen  hallitusohjelmassa (s.149-155) todetaan,

et tä sote-uudistuksen valmistelussa otetaan huomioon edellisten
vaa li kau sien valmistelu ja perustuslailliset reunaehdot. Uudistus teh-
dään hallitusti ja vaiheistaen. Sulkavan kunta ja Itä-Savon sai raan-
hoi to pii rin jäsenkunnat osallistuivat edellisellä vaalikaudella sote- ja
maa kun ta val mis te lus sa Etelä-Savon maakunnan valmistelutyöhön.
Esi tys lis tan liitteenä on loppuraportti asiasta.

 Sote-valmistelun suunnan mahdollisesti vaihtuessa Pohjois-Savoon,
jät tää se epäselväksi mitkä ovat muun maakuntavalmistelun edel ly-
tyk set Etelä-Savossa. Maakuntavalmistelun osalta tulisi pitää edel-
leen tutkittavina asioina Etelä-Savon maakuntaa ja myös Saimaan
maa kun taa.

 Sosterin kirjeessä pyydetään myös huomioimaan, että eri kois sai-
raan hoi don päivystys ja riittävä päiväaikainen toiminta voidaan tur va-
ta Savonlinnan keskussairaalassa. Tästä näkökulmasta yh teis työn
tiivistäminen Pohjois-Savon sairaanhoitopiirin kanssa on pe rus tel tua,
kun otetaan huomioon asiasta tehty selvitys (valmistunut 1.10.2019).
Yhteistyöllä pyritään turvaamaan erikoissairaanhoidon säi ly mi nen
Savonlinnan seudulla.

Liite Sosterin kirje
  Ote kuntayhtymän pöytäkirjasta

 Asian valmistelija: kunnanjohtaja Juho Järvenpää 044 417 5202,
  juho.jarvenpaa@sulkava.fi

Kunnanjohtajan päätösehdotus:



 Kunnanhallitus esittää kunnanvaltuustolle, että Sulkavan kunta lau-
suu Itä-Savon sairaanhoitopiirille:

 1. Erikoissairaanhoidon järjestämisen osalta jatkovalmistelua Poh-
jois-Sa von sairaanhoitopiirin kanssa voidaan jatkaa,

 2. Hallitusohjelman mukaista sote-aluetta voidaan valmistella Poh-
jois-Sa von kanssa. Valmistelussa tulee huomioida Etelä-Savon maa-
kun nan sote-valmistelu ja mahdolliset muut vaihtoehdot. Sul ka van
kunta osallistuu muun maakuntavalmistelun osalta Etelä-Savon
maa kun nan pohjalta tehtävään valmisteluun.  

 3. Erikoissairaanhoidon päivystys ja riittävä päiväaikainen toiminta
tu lee turvata hallitusohjelman mukaisilla erillispäätöksillä.

Päätös:
 Kunnanhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.

  __________
KVALT § 47

Selostus: Liite Sosterin kirje
  Ote kuntayhtymän pöytäkirjasta

Kunnanhallituksen päätösesitys:
 Kunnanvaltuusto lausuu Itä-Savon sairaanhoitopiirille:

 1. Erikoissairaanhoidon järjestämisen osalta jatkovalmistelua Poh-
jois-Sa von sairaanhoitopiirin kanssa voidaan jatkaa,

 2. Hallitusohjelman mukaista sote-aluetta voidaan valmistella Poh-
jois-Sa von kanssa. Valmistelussa tulee huomioida Etelä-Savon maa-
kun nan sote-valmistelu ja mahdolliset muut vaihtoehdot. Sul ka van
kunta osallistuu muun maakuntavalmistelun osalta Etelä-Savon
maa kun nan pohjalta tehtävään valmisteluun,

 3. Erikoissairaanhoidon päivystys ja riittävä päiväaikainen toiminta
tu lee turvata hallitusohjelman mukaisilla erillispäätöksillä.

Asian käsittely:

 Hannu Auvinen teki seuraavan esityksen: Sosterin omistajakuntien
enemmistö on valinnut maakunta-soten valmistelusuunnaksi
Pohjois-Savon. Mikäli Pohjois-Savon sairaanhoitopiirin, sen
jäsenkuntien tai valtioneuvoston päätökset osoittavat muuta, on
valmistelusuunta heti vaihdettava Etelä-Savoon. Nykyinen
Etelä-Savon maakunta on kaikista vaihtoehdoista luontevin
vaihtoehto Sulkavan kunnalle. Jenna Tarima kannatti Hannu Auvisen
ehdotusta.



 Eeva Lyytinen SDP:n ryhmäpuheenvuorossa esitti teknistä lisäystä
kunnanhallituksen päätösesityksen 3. kohtaan: Toiminta tulee
turvata lähisairaalassa hallitusohjelman mukaisilla erillispäätöksillä.

 Sanna Reponen esitti kokoustaukoa. Puheenjohtaja totesi, että
pidetään kokoustauko klo 19.20 - 19.35.

 Puheenjohtaja totesi, että oli kannatettu vastaesitys, joten
pohjaesityksen ja vastaesityksen kesken on äänestettävä.

 Äänestystavaksi puheenjohtaja ehdotti nimenhuutoäänestystä, joka
hyväksyttiin. Puheenjohtaja teki äänestysehdotuksen: ne, jotka
kannattavat kunnanhallituksen päätösesitystä, vastaavat  Jaa ja ne
ne, jotka kannattavat Hannu Auvisen esitystä vastaavat Ei.
Äänestysesitys hyväksyttiin.

 Suoritetussa äänestyksessä kunnanhallituksen päätösesitys JAA sai
12 ääntä ja Hannu Auvisen vastaesitys EI sai 8 ääntä. 

 Puheenjohtaja kysyi hyväksytäänkö Eeva Lyytisen tekemä esitys
teknisestä lisäyksestä. Tekninen lisäys hyväksyttiin.

 Puheenjohtaja totesi kunnanhallituksen päätösesityksen tulleen
valtuuston päätökseksi teknisellä lisäyksellä.

Päätös:

 Kunnanvaltuusto lausuu Itä-Savon sairaanhoitopiirille:

 1. Erikoissairaanhoidon järjestämisen osalta jatkovalmistelua
Pohjois-Savon sairaanhoitopiirin kanssa voidaan jatkaa,

 2. Hallitusohjelman mukaista sote-aluetta voidaan valmistella
Pohjois-Savon kanssa. Valmistelussa tulee huomioida Etelä-Savon
maakunnan sote-valmistelu ja mahdolliset muut vaihtoehdot.
Sulkavan kunta osallistuu muun maakuntavalmistelun osalta
Etelä-Savon maakunnan pohjalta tehtävään valmisteluun,

 3. Erikoissairaanhoidon päivystys ja riittävä päiväaikainen toiminta
tulee turvata lähisairaalassa hallitusohjelman mukaisilla
erillispäätöksillä.

Pöytäkirjan liite: Läsnäolo- ja äänestysluettelo



   __________



Itä-Savon sairaanhoitopiiri OTE

Kuntayhtymähallitus § 84 04.09.2019
Kuntayhtymävaltuusto § 15 10.10.2019

Itä-Savon sairaanhoitopiirin, Sosterin erikoissairaanhoidon palvelujen turvaaminen julkisena
palveluna

33/00.01.02.02/2019

Yhall 04.09.2019 § 84

Kuntayhtymävaltuusto ja kuntayhtymähallitus ovat aiemmin päättäneet Itä-Savon sai raan hoi to pii rin ja
Sos te rin palvelujen turvaamiseksi tehtävästä valmistelutyöstä allamainittujen pää tös ten esittelyosassa
tar kem min mainituin perusteluin seuraavasti:

Itä-Savon sairaanhoitopiirin, Sosterin erikoissairaanhoidon palvelujen turvaaminen ul kois tuk-
sel la

Yvalt 07.03.2019 § 3 Kuntayhtymähallituksen esitys:

Kuntayhtymävaltuusto päättää erikoissairaanhoidon ulkoistuksen käyn nis-
tä mi ses tä.

Yvalt 07.03.2019 § 3 Päätös:

 Kuntayhtymävaltuusto hyväksyi kuntayhtymähallituksen esityksen kes kus-
te lun jälkeen yksimielisesti.

___________________________________________________

Esitys selvitykseksi Itä-Savon sairaanhoitopiirin (Sosteri) jäsenkuntien mahdollisesta liit ty mi-
ses tä erikoissairaanhoidon osalta Pohjois-Savon sairaanhoitopiiriin

Yhall 17.06.2019 § 68 Pohjois-Savon sairaanhoitopiirin ja Itä-Savon sairaanhoitopiiri Sos te rin
johtajat esittävät hallituksilleen 17.6.2019 selvityksen käyn nis tä mis tä siitä,
voisivatko Itä-Savon sairaanhoitopiirin jä sen kun nat liittyä
erikoissairaanhoidon osalta Pohjois-Savon sai raan hoi to pii rin jäseniksi.

 Tavoitteena on valtakunnallisen hallitusohjelman mukaisesti osal taan
parantaa yhteistoiminta-alueen eheyttä ja toiminnan edel ly tyk siä
palvelurakennetta kehittäen. Sairaanhoitopiirit ko ros ta vat, että tämän nyt
aloitteena olevan esityksen toivotaan avaa van mahdollisuuksia myös
laajemmalle keskustelulle Kuo pion yliopistollisen sairaalan (KYS)
erityisvastuualueella. Samalla on tarkoitus arvioida julkisen
palvelutuotannon järjestämisen ja tuo tan non vaihtoehtoa Sosterissa
käynnissä olevalle eri kois sai raan hoi don ulkoistushankkeelle.

 Hankkeen perusteluliite esitellään kokouksessa.

Päätösehdotus:



Itä-Savon sairaanhoitopiiri OTE

Kuntayhtymähallitus § 84 04.09.2019
Kuntayhtymävaltuusto § 15 10.10.2019

Kuntayhtymähallitus päättää käynnistää selvityshankkeen siitä, voi si vat ko
Itä-Savon sairaanhoitopiirin jäsenkunnat liittyä eri kois sai raan hoi don osalta
Pohjois-Savon sairaanhoitopiirin jäseniksi. Esi tys ei tässä yhteydessä
käsittele Sosterin pe rus ter vey den huol lon ja sosiaalipalvelujen
järjestämistä.

 Selvitysvaiheen olisi tarkoitus valmistua jäsenkunnille kä si tel tä väk si
syyskuun 2019 loppuun mennessä. Kyseessä olisi tässä muo dos saan
molemmissa piireissä kuntien välisen pe rus so pi muk sen muutos.

 Kuntayhtymähallitus valtuuttaa kuntayhtymäjohtajan ryhtymään hank keen
valmisteluun tarvittaviin toimenpiteisiin.

Tiedoksi
Kys

Yhall 17.06.2019 § 68 Päätös:

  Päätösehdotus hyväksyttiin keskustelun jälkeen yksimielisesti.

Edellä mainittujen päätösten perusteella on tehty valmistelua.

 Keskiviikkona 28.8.2019 perhe- ja peruspalveluministeri Krista Kiu run
sekä kunta- ja omistajaohjausministeri Sirpa Paateron Sos te ri vierailun
yhteydessä käytyjen neuvottelujen jälkeen Itä-Sa von sairaanhoitopiirin ja
Sosterin palvelujen turvaaminen jul ki se na palveluna on todellinen ja
realistinen etenemistie seu raa vin perustein:

 Vierailun yhteydessä käytyjen keskustelujen perusteella so si aa li- ja
terveysministeriötä pyydetään osallistumaan selvityksen te ke mi seen.

Erikoissairaanhoidon päivystys ja riittävä päiväaikainen toiminta edel ly te-
tään turvattavaksi hallitusohjelman mukaisilla eril lis pää tök sil lä
(keskittämisasetus ja siihen liittyvät toimenpiteet s. 149).

 Kuntayhtymä keskeyttää erikoissairaanhoidon ulkoistuksen / yh teis yri tyk-
sen valmistelun ja hallitus tekee esityksen kun ta yh ty mä val tuus tol le em.
ulkoistusvalmistelujen lopettamisesta.

Valmistelu suunnataan nyt julkisen palvelun järjestämiseksi Poh jois-Sa-
von sairaanhoitopiirin kanssa.

 Päätöksenteon tueksi on pyydetty kannanotot Itä-Savon sai raan hoi to pii rin
- Sosterin - paikallisilta henkilöstöjärjestöiltä sekä ko ko Sosterin
lääkärikunnalta.

 Liite nro 1; henkilöstöjärjestöjen kannanotto 29.8.2019



Itä-Savon sairaanhoitopiiri OTE

Kuntayhtymähallitus § 84 04.09.2019
Kuntayhtymävaltuusto § 15 10.10.2019

 Lääkäreiden kannanotto esitetään kun ta yh ty mä hal li tuk sen ja yh ty mä val-
tuus ton kokouksissa.

Päätösehdotus:

 Kuntayhtymähallitus päättää keskeyttää erikoissairaanhoidon ul kois ta mi-
sen / yhteisyrityksen valmistelun heti.

 Kuntayhtymähallitus päättää esittää kuntayhtymävaltuustolle seu raa vaa:

 A
 Erikoissairaanhoidon ulkoistus ja sen valmistelu lopetetaan.

 B
 Valmistelua jatketaan julkisen palvelun järjestämiseksi yhteisesti Poh jois

Savon sairaanhoitopiirin kuntayhtymän kanssa 17.6. 2019 hallituksen
tekemän päätöksen mukaisesti.

 C
  Kuntayhtymävaltuusto toteaa, että Sosiaali- ja terveysministeriö on

28.8.2019 käytyjen neuvottelujen mukaisesti pyynnöstä lu pau tu nut
osallistua  tämän selvityksen tekemiseen.

 D
 Edelleen kuntayhtymävaltuusto toteaa, että erikoissairaanhoidon päi vys-

tys ja riittävä päiväaikainen toiminta tulee turvata hal li tus oh jel man
mukaisilla erillispäätöksillä (keskittämisasetus ja siihen liit ty vät
toimenpiteet s. 149).

 E
 Edelleen kuntayhtymävaltuusto päättää, että tämä Poh jois-Sa von suunta

on Itä-Savon sairaanhoitopiirin kuntayhtymän ja Sos te rin vahva tahtotila
palvelujen julkiseksi järjestämiseksi.

 F
 Sosteri valmistelee erikoissairaanhoidon yhdistämistä ja myö hemm min

mahdollista maakunta-sotea vain yhteen suuntaan eli Poh jois-Sa von
suuntaan.

Päätös:

Asian käsittelyn aluksi kuntayhtymäjohtaja ja puheenjohtajiston jä se net
selostivat perhe- ja peruspalveluministeri Krista Kiurun ja kunta- ja
omistajaohjausministeri Sirpa Paateron kanssa 28.8.2019 käytyä
neuvottelua.

 Kuntayhtymäjohtaja esitteli Sos te rin lääkäreiden kannanoton, jo ka
liitetään tämän pöytäkirjan liit teek si.



Itä-Savon sairaanhoitopiiri OTE

Kuntayhtymähallitus § 84 04.09.2019
Kuntayhtymävaltuusto § 15 10.10.2019

 Tämän jälkeen asiassa käytiin yleiskeskustelu, jonka jälkeen siir ryt tii in
yksityiskohtaiseen käsittelyyn ja puheenjohtaja totesi, et tä käsittelyn
pohjana on tehty päätösehdotus.

 Koska yksityiskohtaisen käsittelyn aikana ei tehty muu tos eh do tuk sia,
puheenjohtaja totesi kuntayhtymähallituksen yk si mie li ses ti hyväksyneen
päätösehdotuksen. 

 __________________________________________________
 Listätietoja antaa asian valmistelija ja esittelijä, kun ta yh ty mä joh ta ja Panu

Peitsaro, puh. 044 417 3333.

Yvalt 10.10.2019 § 15 Liite nro 1; henkilöstöjärjestöjen kannanotto 29.8.2019
 Liite nro 2; lääkäreiden kannanotto 2.9.2019

 Päätösehdotus:

 Kuntayhtymävaltuusto päättää seuraavaa:

 A
 Erikoissairaanhoidon ulkoistus ja sen valmistelu lopetetaan.

 B
 Valmistelua jatketaan julkisen palvelun järjestämiseksi yhteisesti Poh jois

Savon sairaanhoitopiirin kuntayhtymän kanssa 17.6. 2019 hallituksen
tekemän päätöksen mukaisesti.

 C
  Kuntayhtymävaltuusto toteaa, että Sosiaali- ja terveysministeriö on

28.8.2019 käytyjen neuvottelujen mukaisesti pyynnöstä lu pau tu nut
osallistua  tämän selvityksen tekemiseen.

 D
 Edelleen kuntayhtymävaltuusto toteaa, että erikoissairaanhoidon päi vys-

tys ja riittävä päiväaikainen toiminta tulee turvata hal li tus oh jel man
mukaisilla erillispäätöksillä (keskittämisasetus ja siihen liit ty vät
toimenpiteet, hallitusohjelman sivu 149).

 E
 Edelleen kuntayhtymävaltuusto päättää, että tämä Poh jois-Sa von suunta

on Itä-Savon sairaanhoitopiirin kuntayhtymän ja Sos te rin vahva tahtotila
palvelujen julkiseksi järjestämiseksi.

 F
 Sosteri valmistelee erikoissairaanhoidon yhdistämistä ja myö hem min

mahdollista maakunta-sotea vain yhteen suuntaan eli Poh jois-Sa von
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suuntaan.

 Päätös:

 Kuntayhtymävaltuusto päätti hyväksyä käydyn yleiskeskustelun jälkeen
yksimielisesti päätösehdotuksen.

Tiedoksi
 Sosiaali- ja terveysministeriö
 Pohjois-Savon sairaanhoitopiiri
 ___________________________________________________
 Lisätietoja antaa asian valmistelija, kuntayhtymäjohtaja Panu Peit sa ro,

puhelin 044 417 3333.


